
Jaarverslag 2020  -  Vereniging en Stichting Water Natuurlijk


In een na-Olympisch jaar doen de sporters het altijd een beetje rustiger aan. Het hoogtepunt is 
geweest, tijd om na te denken over hoe het is gegaan en welke inspanningen nodig zijn om bij het 
volgende hoogtepunt weer goed voor de dag te komen. Een wisseling van trainer, een andere 
aanpak.

Politieke partijen hebben eveneens een 4-jaar-cyclus die als je bestuurder bent, voorbij lijkt te 
vliegen. Vier jaar is best wel kort.  Maar ja, de burger in een democratie moet kunnen bijsturen.

Voor de waterschappen was 2019 met de waterschapsverkiezingen het Olympische jaar. En Water 
Natuurlijk wist zich daarbij over het hele land gezien als grootste partij te handhaven.

Maar niet overal deden we het goed. Rond Amsterdam en Rotterdam vielen de resultaten tegen. 
Een onderzoek waard, terugblikkend naar de oorzaak en vooruitblikkend voor de volgende 
verkiezingen.

Verder lagen er de aanbevelingen van de commissie-Beugelink over de contacten met de 
organisaties die bij de oprichting van Water Natuurlijk waren betrokken (deel A) en voorstellen 
voor professionalisering (deel B). Tenslotte kunnen kiezers je wel de grootste maken maar dat 
schept verwachtingen. En om die verwachtingen waar te maken moet je organisatie op orde zijn, 
je netwerk, je visie, je verantwoording etc. Kortom, heel wat voor een organisatie die buiten de 
waterschapsbestuurders draait op vrijwilligers die geen vergoeding ontvangen. En 2020, als na-
verkiezingsjaar was het moment om daarin stappen te zetten. Ondanks het kleine dagelijks 
bestuur is deze handschoen opgepakt. Dat was mogelijk omdat werkgroepen van actieve leden 
bereid bleken een aantal belangrijke dossiers op te pakken.


O ja, 2020 was ook het jaar van het Corona-virus (Covid-19). We moesten al die activiteiten 
allemaal doen op afstand van elkaar. Als we bijeen mochten komen, op minimaal 1,50 m van 
elkaar, maar meestal op grote afstand via beeldbel-programma’s die de traditionele waterwereld 
nooit gebruikte, zoals Zoom en Teams. Het is efficiënt vergaderen, maar de informele contacten 
verlopen moeizaam; even iets in de zijlijn regelen is er niet bij. 


Gelukkig konden we in september nog net onze Algemene Ledenvergadering houden in Lelystad, 
nadat de voorjaarsvergadering eerst was opgeschoven en daarna uitgesteld tot het najaar. Die 
vergadering vond plaats met de Corona-restricties. Het maximaal aantal bezoekers van 50 bleek 
precies genoeg voor het aantal aanmeldingen. Gelukkig konden anderen profiteren van een 
primeur voor Water Natuurlijk, namelijk dat het huishoudelijk gedeelte professioneel werd gefilmd 
en vervolgens gestreamd. Dit gedeelte is daardoor via ons eigen Water Natuurlijk-kanaal op 
YouTube woordelijk vastgelegd. 

Ondanks Corona kon aan de bezoekers een excursie-programma worden geboden.


In de grootste Regio, West, werd gewerkt aan de opsplitsing per 2021 in 5 nieuwe regio’s die 
aansluiten bij de waterschappen. Ook dit was een aanbeveling van de commissie-Beugelink. In 
andere regio’s speelde de noodzaak dit voorbeeld te volgen nog niet.


Het dagelijks bestuur bestond zowel bij de Stichting als de Vereniging in 2020 uit:

-Peter Snoeren, voorzitter

-Robert Linnekamp, secretaris

-Henk de Graaf, penningmeester

-Aart Resoort, algemeen lid (tot en met 30 juli)

Vanaf 1 januari 2020 vervulden Robert Linnekamp de functie van secretaris en Henk de Graaf die 
van penningmeester.  De ledenvergadering van 19 september heeft deze functie-invulling 
bevestigd.

Een oproep voor nieuwe bestuursleden heeft een zestal kandidaten opgeleverd, waarvan er 1 
vanaf eind 2020 is gaan meedraaien. Anderen volgen in 2021.




Vanuit alle geledingen van WN wordt onze unieke positie in besturen van waterschappen krachtig 
vanuit coalitieakkoorden en verkiezingsprogramma’s inhoud gegeven. Regionale besturen 
ondersteunen en landelijke organen worden met werkgroepen ondersteund het goede voor de 
vereniging te doen.  

Het algemene bestuur, het LB-plus, bestaat uit het dagelijks bestuur plus de 10 regiovoorzitters. Zij 
kunnen zich laten vervangen door een medebestuurslid vanuit hun regiobestuur. Met het LB+ is 
frequente afstemming geweest zodat het dagelijks bestuur voldoende verbonden haar 
werkzaamheden kon doen.  
De inzet was daarbij gericht op: 

- Bestuur op kracht 
- Kunde in de vereniging benutten en rollen verduidelijken 
- Maatschappelijke en politieke impact van WN versterken 
- Zichtbaarheid van WN vergroten 

Ook in 2021 zal aan de hand van een werkplan vervolg gegeven worden aan onder andere 
voornoemde inzet. De basis versterken vergt nog enige inzet en in nauwe samenspraak met de 
leden via de ALV’s tot richtinggevende uitspraken. 

Hieronder volgt een nadere opsomming van de vele uiteenlopende werkzaamheden/ 
aandachtsvelden de revue in 2020 zijn gepasseerd.


Activiteiten:


-het jaarverslag 2019 werd gemaakt en vastgesteld


-de jaarrekeningen 2018 en 2019 werden gemaakt en vastgesteld


-er werd een (meerjaren-)begroting 2021(-2023) opgesteld


-er werd een algemene ledenvergadering georganiseerd, aanvankelijk voor april, maar door de 
Corona-pandemie, uiteindelijk gehouden in september. Het huishoudelijk gedeelte van deze ALV 
werd professioneel genotuleerd en voor eerst ook gestreamd.


-de ANBI-status werd veilig gesteld door actuele documenten op de website te plaatsen


-er werden voorstellen geformuleerd naar aanleiding van de aanbevelingen uit het rapport van de 
commissie Beugelink inzake:

*  	 er werden regels gesteld voor het opsplitsen van de Regio’s

*	 omvorming van LB-plus tot verenigingsraad

*	 het organiseren van professionele ondersteuning om te beginnen op (leden-)administratie

*	 te komen tot een handleiding voor de evaluatie van onze bestuurders


-er werden voorbereidende activiteiten uitgevoerd voor de herziening van statuten en 
huishoudelijk reglement (een werkgroep is daarvoor actief geworden in 2021)


-er werd boven op het minimumbedrag aan contributie een richtlijn ontwikkeld voor een vrijwillige 
bijdrage op basis van inkomen


-voorstel om te komen tot een nieuwe accountant, werkzaam vanaf 1-1-2021 aangaande het 
verslagjaar 2020




-er werd contact gelegd met het Ondersteuningsburo in Amersfoort om ons administratief ten qua 
sociale media te gaan ondersteunen vanaf 1-1-2021


-er werd een oproep gedaan voor nieuwe bestuursleden. Met vijf kandidaten werd een 
kennismakingsgesprek georganiseerd. 


-er werd diverse keren gesproken over de aanpak van (een) verkiezingsonderzoek


-er werd door een werkgroep een advies met ons standpunt inzake geborgde zetels uitgebracht 
aan de commissie-Boelhouwer die een advies uitbracht aan de Minister. Tevens werd gereageerd 
op het initiatief-wetsvoorstel van het Tweede Kamerlid Laura Bromet.


-er werd door een grote werkgroep van onze waterschapsbestuurders uitgebracht inbreng 
geleverd richting de stuurgroep Belastingherziening (o.l.v. Menno Snel) die advies uitbracht aan de 
Unie van Waterschappen. Deze heeft vervolgens een unaniem advies uitgebracht aan de Minister.


-er werd deelgenomen aan een bijeenkomst van de Unie inzake de Financiering van Politieke 
Partijen.


-er werd door een werkgroep een Manifest gemaakt met een compacte opsomming van de 
inhoudelijke standpunten van WN. Dit werd naar de politieke partijen gestuurd ter inspiratie voor 
hun verkiezingsprogramma-er werd een oproep gedaan voor een werkgroep ter bestudering van 
de verkiezingsprogramma’s van de partijen die deelnemen aan de Tweede Kamerverkiezingen 
2021. Deze werkgroep ging aan de slag in 2020 en leverde ook amendementteksten.


-er werd een Werkplan 2021-2022 gemaakt en besproken 


Statistiek 

Bestuurders namens Water Natuurlijk in de 21 waterschappen 

Het aantal dagelijks bestuurders namens Water Natuurlijk in 2020 bedroeg: 16 (wv 1 WWN in 
Flevoland)

Het aantal algemeen bestuurders namens Water Natuurlijk in 2020 bedroeg: 70 (wv 5 WWN in 
Flevoland)  

Dit aantal van 70 is exclusief de 16 DB-ers die wegens het monistisch stelsel ook deel uitmaken 
van de Algemene Vergadering van hun Waterschap. 

Gegevens inzake Vereniging Water Natuurlijk 

Het ledental op 1 januari 2020: 	   1063

Het ledental op 31 december 2020:	  	  1029

Daarbij moet worden vermeld dat in 2019 niemand die zijn contributie niet betaalde, was 
afgevoerd. De nieuwe penningmeester heeft dit in 2020 voortvarend opgepakt.


De ALV kwam eenmaal, op 19 september, bijeen in Lelystad. Er waren 50 bezoekers plus een 
aantal deelnemers die thuis de streaming volgde.

Het LB-plus vergaderde 4x: op 18 februari (fysiek), 24 juni (digitaal), 26 augustus (fysiek) en 3 
november (digitaal).

Het dagelijks bestuur vergaderde  10 x: 15 januari, 18 februari (beide fysiek) 17 maart, 21 april,  
19 mei, (alle drie digitaal), 24 juni (in de tuin) , 14 juli (fysiek), 1 september (fysiek), 3 november 
(digitaal), 2 december (digitaal)




Nevenactiviteiten:


Rooster van aftreden: 

bestuurslid functie benoemd

afloop 
1e 
termijn herbenoemd

afloop 
2e 
termijn herbenoembaar

Peter Snoeren voorzitter 22-09-2018
najaar 

2021 ja

Robert Linnekamp secretaris 22-11-2014
najaar 

2017 21-04-2018
voorjaar 
2021 nee

Henk de Graaf penningmeester 21-09-2019
najaar 

2022 ja

Peter Snoeren,  
voorzitter Hoofdfunctie: > zelfstandig adviseur mobiliteit

 Nevenfunctie: > raadslid in Nieuwegein

Robert Linnekamp,  
secretaris Hoofdfunctie: > ambtenaar bij belastingdienst

 Nevenfuncties:

> voorzitter van Stichting Duurzaan gericht op 
enthousiasmeren en gegevens uitwisselen 
overduurzaamheid in de Zaanstreek

> voorzitter van Stichting de Zaanse synagoge om het 
gebouw van de voormalige synagoge weer in oude 
luister te herstellen

> penningmeester van Stichting Vrienden van het 
Zaans Medisch Centrum  (tot oktober 2020)

> secretaris van Stichting SAENZ, alliantie voor 
duurzame Energie in de Noordelijke Zaanstreek

> penningmeester van SNAZ, voor ondersteuning van 
asielzoekers

Henk de Graaf, 
penningmeester Hoofdfunctie: > bestuurder HSP Holding


